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Zápis z mimořádného plenárního zasedání  

Rady vlády pro informační společnost 

 

Termín zasedání: 19. března 2021 od 9:30 hod. 

Místo konání: formou videokonference přes aplikaci Webex 

 

Člen Instituce Zástup 
Ing. Vladimír Dzurilla MV Předseda RVIS 
Ing. Roman Vrba MV Tajemník RVIS 
Mgr. Zdeněk Zajíček ICT Unie Místopředseda RVIS 
Ing. Bc. David Sláma MV V z. Mgr. Petra Vokáče 
JUDr. Jaroslav Strouhal MV Člen 
Ing. Jan Koudelka  MMR Člen 
Ing. Jaroslav Šmíd 
 

NÚKIB Člen 
Ing. Oleg Blaško MZe Člen 
Ing. Jiří Borej MZd Člen 
Ing. Blanka Cupáková MO Člen 
Ing. Václav Jelen MŠMT Člen 
Ing. Jan Zmij 
 

MK Člen 
Mgr. Radoslav Bulíř MF Člen 
Ing. Petr Kuchař MV Člen 
Ing. Miloslav Marčan MPO Člen 
Ing. Jan Braunstein ÚV Člen 
Ing. Eva Krumpová ČSÚ Člen 
Michal Bláha AK ČR V z. Mgr. Petry Peckové 
Mgr. David Krupa 
 

ČTÚ Člen 
Ing. Petr Böhm, Ph.D. 
 

ČSÚ Člen 
Ing. Radim Mžyk 
Ing. Richard Tesař 
 

SBS Člen 
Ing. Richard Tesař 
 

ERÚ Člen 
Mgr. Petr Kačenka 
 

SSHR Člen 
Radek Brázda SMOČR Člen 
 Mgr. Milena Jabůrková SPČR Člen 
Mgr. Jaromír Adamuška 
 

MŽP Člen 
Ing. Hana Tajčová MSp V z. Ing. Zbyňka Spousty 
Ing. Martin Zeman MZd Člen 
Ing. Milan Lonský MPSV Člen 
PhDr. Lenka Druláková MPSV Člen 
Ing. Miroslav Paclík, PhD. ÚPV Člen 
Ing. Tomáš Kryl, Ph.D. MZV Člen 
Ing. Michal Vackář RRTV Člen 
Ing. Martin Štícha MPO Host 
Ing. Pavel Hrabě MV Host 
Ing. František Štefela MD Host 
Mgr. Jiří Kárník MV Host 
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Ing. Soňa Mačejová ÚV Host 
Dalibor Šulc  Host 
Mgr. Zbyšek Stodůlka Z OO MV Host 
Mgr. Marek Vondřich MPO Host 
Ing. Tomáš Pešava MZV Host 
Mgr. Martin Horváth, Ph.D NAKIT Host 
Mgr. Veronika Macková MŠMT Host 
Mgr. Petra Klapalová MV Host 
Mgr. Pavol Baran MD Host 
Ondřej Profant PSP Host 
Ondřej Ferdus SPČR Host 
Mikoláš Adlof  Host 
Michal Novotný  Host 
Martina Houdková  Host 
Jan Klesla  Host 
Jakub Rejzek STC Host 
Mgr. Iva Temr Havelková MV Host 
Bc. Daniel Všetečka, Msc. MPO Host 
Barbora Kramešová  Host 
Aleš Vokál  Host 
Bc. Marek Pur NAKIT Host 
Ing. Jolana Pastyříková MV Odd. RVIS 
Ing. Pavel Poledna MV Odd. RVIS 
Mgr. Lucie Vaníčková MV Odd. RVIS 
Zdeňka Ráczová MV Odd. RVIS 
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Program jednání: 

 

1. Zahájení jednání 

2. Národní plán obnovy 

3. Různé 

4. Závěr 
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1) Zahájení jednání  

Předseda Rady vlády pro informační společnost (dále jen „RVIS“ nebo „Rada“) zahájil 
mimořádné jednání a přivítal všechny přítomné. S celkovým počtem třiceti tří účastníků 
s právem hlasovat prohlásil zasedání za usnášeníschopné. 

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost jednomyslně schválila navržený 
program zasedání. 

 

2) Národní plán obnovy 

Ing. Dzurilla v úvodu uvedl, že dnešní jednání bylo svoláno především kvůli informacím 
o komponentách 1.1 a 1.2 Národního plánu obnovy (dále jen „NPO“). U komponent 1.3, 
1.4 a 1.5 dosud nejsou žádné informace o krácení rozpočtu. Pokud by u nich k nějaké 
změně došlo, bude o tom Rada informována na dalším mimořádném jednání.  

Při přípravě všech komponent činila počáteční suma v souhrnu cca 25,9 mld. Kč. 
Následovaly konzultace, vícefázové opravy a doplnění jednotlivých projektů. Po všech 
úpravách jsou konečné požadavky ve výši 13,5 mld. Kč, přičemž MPO stanovilo 
alokovanou částku na digitální komponenty na 9,16 mld. Kč. Se zástupci MPO probíhají 
jednání s požadavkem na navýšení této alokace.  

Konečné zařazení do NPO bude závislé především na úplném popisu a finančním rozpadu 
jednotlivých projektů. Dnes podávané informace nemusí být konečné i vzhledem 
k meziresortnímu připomínkovému řízení, které bude teprve probíhat.  

Bc. Pur shrnul proměnu alokace v čase. Ta byla v roce 2020 z počátečních necelých 26 
mld. Kč, rozdělených mezi 153 záměrů po diskusi s EK zkonsolidována na 15,6 mld. Kč 
odpovídajících 68 záměrům. Do druhého kola konzultací, které proběhlo v lednu 2021, 
bylo zapsáno 110 záměrů za 19,97 mld. Kč. Oscilace byla způsobena zejména velkými 
infrastrukturními projekty. Dne 15. března 2021 byla oznámena konečná nabídnutá 
alokace ve výši 9,158 mld. Kč, na základě níž byla provedena redukce s gesčními úřady.  

Bc. Pur poděkoval všem, kteří se do poslední úpravy zapojili a některé své záměry 
vypustili či ponížili. 

Bc. Pur dále konkrétně představil aktuální stav. Celkem bylo zrušeno 12 záměrů jako 
celek. Jedná se o záměry nepocházející od gesčních úřadů, ale z trhu, a to bez zřejmé vazby. 
Vypuštěn byl také rizikový záměr založený na legislativě, která je v tuto chvíli v přípravě. 
Dále byly vyřazeny tři záměry s nedostatečnými daty. Pět záměrů bylo přehodnoceno 
samotnými gestory vzhledem k blížícímu se vyhlášení výzev v IROP.  

V celkovém přehledu komponenty 1.1 dle gesčních úřadů uvedl Bc. Pur, že k razantnímu 
snížení došlo u MZd, jehož alokace je současně celkově nejvyšší. CzechTurism má nyní 
zapsané dva projekty a jeho celková alokace byla ponížena na 55 mil. Kč, což je v závěru 
vyšší částka, než která vychází plošným krácením. ČSSZ upustila od jednoho velkého 
projektu v hodnotě téměř 1 mld. Kč, oproti čemuž jí byla zvýšena alokace na projektu 
na služby pro občany a firmy. ČSSÚ v rámci vzájemných konzultací ponížil celkovou 
alokaci z 230 mil. Kč na 86 mil. Kč a své požadavky snížil i ČÚZK. U MF zůstal jediný projekt 
s alokací nastavenou na 110 mil. Kč, a ačkoli se s určitostí nejedná o celkové náklady 
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na projekt, pouze tato částka je v tuto chvíli podložitelná. MMR, které má také jeden 
projekt, provedlo redukci projektu, dostalo se tedy ze 120 mil. Kč na 15 mil. Kč. U MPO 
došlo pouze k mírnému snížení alokace, protože ta byla již od počátku nastavena zejména 
na nezbytné plnění programu Single Digital Gateway. MSp má stejnou alokaci 
navrhovanou i konečnou, neboť při přesunu ze zrušené komponenty 1.8 již došlo 
k razantnímu snížení.  U MZd došlo k velkému snížení především v oblasti služeb. MŽP 
má v rámci komponenty relativně malý projekt, který je navíc plně popsán a připraven 
ke spuštění, takže alokace zatím nebyla snížena. Snížení alokace pro MV proběhlo jak 
na základě dohody, tak na základě centrálního rozhodnutí, a snížení je nižší než v případě 
provedení plošné redukce. MZV má ponechanou alokaci pro jediný malý projekt. SSHR 
má pouze jeden projekt, jehož alokace byla snížena, ale méně než při plošném snižování. 
U ÚPV byla ponechána původní alokace, neboť se jedná o projekt, který je již rozběhlý, 
a snížení by bylo problematické.  

Bc. Pur doplnil, že kompletní tabulka s přehledem původní a snížené alokace, včetně 
detailních informací o jednotlivých projektech a zdrojových dat, bude členům RVIS 
rozeslána.  

Bc. Pur dále v reakci na dotaz uvedl, že v rámci komponenty 1.2 dochází k velkému snížení 
u MV, ale většina snížení v oblasti infrastruktury proběhla po vzájemné dohodě. U SZR 
došlo v souladu se společnou dohodou také k poměrně výraznému ponížení.  

Pan Rejzek se dotázal, zda snížení prostředků na kybernetickou bezpečnost povede 
k adekvátnímu navýšení prostřednictvím IROP. Bc. Pur uvedl, že k adekvátnímu navýšení 
v poměru 1:1 nedojde. Výrazné snížení se zde týká kyberbezpečnosti ve zdravotnictví, 
které se v NPO zaměřovalo zejména na pražské poskytovatele zdravotnických služeb. 
Snížení proběhlo po konzultacích s MZd, tedy by nemělo vést k výraznějšímu ohrožení 
bezpečnosti. V reakci na upřesňující dotaz pana Rejzka Bc. Pur uvedl, že zaměření NPO 
na pražské nemocnice je způsobeno tím, že ty nemohou žádat o přidělení finančních 
prostředků na kyberbezpečnost v rámci IROP.  

Ing. Dzurilla doplnil, že prioritou v kyberbezpečnosti nemocnic je vyšší konsolidace, 
k čemuž povede i schvalování žádostí o finanční prostředky, které bude vyhodnocovat 
i NÚKIB. Ing. Borej uvedl, že ve spolupráci s nemocnicemi a klíčovými aktéry byla 
zpracována strategie kybernetické bezpečnosti resortu zdravotnictví, kde je uvedeno, 
do jakých oblastí budou finanční prostředky směřovány, aby na jejím základě mohly být 
formulovány jednotlivé výzvy. Diskutuje se ještě, zda budou tyto prostředky 
přerozdělovány napřímo, či prostřednictvím výzev.  

Ing. Šmíd dále požádal o upřesnění financování kybernetické bezpečnosti 
ve zdravotnictví. Ing. Borej uvedl, že MZd to má rozmyšleno na dvě části a nedojde 
k žádnému významnému snížení, protože v Praze je 18 subjektů, na jejichž 
kyberbezpečnost je alokována 1 mld. Kč. V IROP se, na základě neoficiální dohody s MMR, 
počítá s nezměněnou částkou cca 2 mld. Kč pro zbytek území ČR. Ing. Šmíd upozornil, 
že to je téměř polovina celé částky, o níž se zatím v rámci financování kyberbezpečnosti 
z IROP hovoří.  

Mgr. Zajíček požádal, zda by bylo možné dát k dispozici, případně vytvořit, přehlednou 
tabulku peněz, které půjdou do oblasti kybernetické bezpečnosti z jednotlivých 
operačních programů, včetně NPO, aby byly rozptýleny nejistoty týkající se této 
digitalizační priority. Ing. Dzurilla uvedl, že existuje přehled projektů z IROP, NPO 
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a REACT-EU a může z nich být vytažena oblast kybernetické bezpečnosti. Přislíbil 
odeslání začátkem příštího týdne. Pan Bláha požádal, zda by k přehledu finančních alokací 
mohl být doplněn také časový odhad, kdy dojde k rozhodnutí. Ing. Dzurilla uvedl, 
že součástí materiálů je i finančních rozpad v jednotlivých letech. Pan Rejzek dále nabídl 
případné výstupy diskusní skupiny, které by měly konkretizovat náklady nemocnic.  

Pan Profant se dotázal, zda se v souvislosti s kyberbezpečností uvažuje i s navyšováním 
kompetencí, které by podpořilo využití centrálního softwaru. Ing. Borej potvrdil, 
že součástí plánu je i změna, resp. zavedení kompetencí.  

Ing. Marčan doplnil, že je třeba se zamyslet také nad tím, jak oblast digitalizace a zejména 
kyberbezpečnosti podpořit personálně. Ing. Dzurilla potvrdil, že personálním posílením 
a otázkou kapacit se, mimo jiné, aktivně zabývá NAKIT, který problematiku řeší např. 
s nemocnicemi, Ministerstvem vnitra či Ministerstvem zahraničních věcí, či SPCSS. 
Správnou cestou je konsolidace, sdílení a centralizace tak, aby se šetřily náklady 
na infrastrukturu. Aktivně se pracuje na odhalení překážek v legislativě, nebo 
na propojení za pomoci cloud computingu. Všechny nově vznikající projekty jsou 
důsledně posuzovány z pohledu zákona o právu na digitální službu.  

Pan Bláha se dotázal, jak stabilní je aktuální verze NPO v komponentách 1.1 a 1.2 
a s jakými změnami je případně možné počítat. Ing. Dzurilla uvedl, že materiál 
je aktualizován průběžně. V současné chvíli probíhají úpravy v reakci na konečnou 
celkovou alokaci na NPO pro ČR, která činí 172 mld. Kč, a následnou výzvu MPO, 
jež má přerozdělení na národní úrovni v gesci a v první fázi pro tyto dvě vybrané 
komponenty stanovilo částku v objemu 9,16 mld. Kč. V rámci příprav a diskusí byla 
alokace na komponenty 1.1 a 1.2 redukována na cca 13,5 mld. Kč, jejíž uvolnění je s MPO 
vyjednáváno. Dnešní jednání je svoláno, aby byli členové Rady informování o jednotlivých 
krocích a aktuálním stavu, který ale nemusí být konečný. 

Mgr. Zajíček upozornil, že RVIS by měl v rámci NPO odpovídat za digitalizační 
komponenty. Požádal o informaci, kam byly finanční prostředky původně určené 
na digitalizaci transformovány, neboť prvotní rámce měly být stanoveny i na základě 
stanoviska EK. Ing. Dzurilla uvedl, že k přesouvání peněz na digitalizaci do jiných oblastí 
nedochází. V předloženém plánu projektů pro NPO za celou ČR bylo mnoho 
nadpožadavků, celkem se částka pohybovala okolo 232 mld. Kč, ale EU poskytne 
již zmiňovaných 172 mld. Kč. MPO nyní reviduje veškeré komponenty a navrhuje snížení 
či přesuny. Kupříkladu digitální transformace podniků byla navýšena z 1 mld. Kč na 5 mld. 
Kč. V rámci digitalizačních komponent byl seznam zúžen na projekty, u kterých je jisté, 
že splňují a budou splňovat veškeré podmínky pro financování tak, aby bylo v dalších 
diskuzích možné obhájit požadovanou částku. Mgr. Zajíček v reakci uvedl, že zástupci 
soukromého sektoru v RVIS budou požadovat konkrétní stanoviska a sladění, aby mohli 
případně zajistit tlak na podporu digitalizace i zvenčí. Ing. Dzurilla doplnil, že zásadní nyní 
bude konečný rozpad, který zašle MPO a na něhož bude možné pohlížet globálně 
a reagovat na něj. Každá informace a každý milník postupu budou se zástupci v RVIS 
sdíleny a dále na úrovni Rady diskutovány.  

Mgr. Jabůrková se dotázala, zda je možné, že bude na úkor eGovernmentu a digitalizace 
podpořena kultura, která dlouhodobě, i mediálně, volá po navýšení. Ing. Dzurilla uvedl, 
že dokud nebude k dispozici kompletní přehled, není možné na tuto otázku odpovědět.  
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Mgr. Ferdus se zeptal, zda bude čas konečný přehled projednávat a řešit ještě před 
zahájením meziresortního připomínkového řízení. Ing. Dzurilla odpověděl, že v to doufá, 
a všechny podnikané kroky směřují k tomu, aby byl prostor k vyjasnění stanoviska 
minimálně na jednom dalším jednání RVIS. Apeloval také na to, aby byly společné zájmy 
případně hájeny a dořešeny i v rámci meziresortního připomínkového řízení.  

Pan Bláha požádal o vysvětlení, proč je v rámci digitální komponenty alokováno 5,3 mld. 
Kč na rozvoj kulturního a kreativního sektoru, který je do digitalizace zařazen, ačkoliv 
digitálních projektů je zde naprosté minimum. Navrhl zrealizovat přesun nedigitálních 
projektů z oblasti kultury. Mgr. Zajíček uvedl, že komponenta, ač je nezbytným prvkem 
NPO, je špatně zařazena a je dlouhodobě požadován její přesun do pilíře 4. Bc. Pur doplnil, 
že bod je pod digitalizaci zařazen, ale nepromítá se do celkové částky alokované 
na digitalizaci. V případě, že i v očekávané aktualizaci nedojde k jeho přesunu, budou 
v této záležitosti dále uplatňovány připomínky. Mgr. Jabůrková navrhla uvést žádost 
o přesun jako součást usnesení Rady.  

Pan Bláha se zeptal, kdy budou data k dispozici a kolik času bude na reakci. Ing. Dzurilla 
v reakci uvedl, že tabulka aktuálního stavu digitalizačních komponent bude rozeslána 
po skončení jednání. Zkonsolidovaná verze MPO bude členům Rady distribuována 
okamžitě, jakmile bude k dispozici. Rozhodně bude vyvíjen tlak na její zveřejnění ještě 
před zahájením meziresortního připomínkového řízení, ale není to bohužel možné 
zaručit. Součinnost Rady bude ale v každém případě pokračovat i během připomínkového 
řízení.  

Bc. Pur informoval o případných dalších krocích, které mohou být v rámci snižování 
alokace podniknuty. V tuto chvíli existují v seznamu projekty v celkové výši cca 1 mld. Kč, 
jejichž náklady nejsou v popisu specifikovány na 100 %. Výjimka pro poskytnutí všech 
podkladů byla stanovena do dnešní půlnoci. Projekty, k nimž materiály nebudou 
doručeny, budou prvními kandidáty na případné vyškrtnutí. V případě, že bude nutné 
dodržet alokaci 9,16 mld. Kč, dojde k plošnému krácení.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace o Národním plánu obnovy a dvaatřiceti hlasy navrhla přesunout 
komponentu 1.6 „Podpora kultury a kreativního průmyslu“ do pilíře 4 „Instituce, regulace 
a podpora podnikání v reakci na Covid“.  

Ing. Jan Zmij se zdržel hlasování v druhé části usnesení.  

 

3) Různé 

a) Dotazník k využívání cloud computingu ve veřejné správě 

Mgr. Jabůrková uvedla, že HK ČR za spolupráce se zaměstnavatelskými svazy a Americkou 
obchodní komorou v ČR provádí studii o využívání G-Cloudu. Požádala o možnost 
rozeslání dotazníku mezi členy Rady a jeho vyplnění, které je možné provést během deseti 
minut. Studie by měla vést k výraznému posunu a usnadnění poskytování cloudových 
služeb v ČR.  

Ing. Dzurilla podpořil žádost o vyplnění a doplnil, že by měl vést k precizaci katalogizace, 
urychlení nákupu a bezproblémového využití cloudových služeb. Výstup bude poskytnut 
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členům RVIS, poslancům, NÚKIB, MV i firmám, aby si mohli utvořit celkový obrázek 
o cloudu v ČR.  

 

b) Meeting ředitelů IT 

Ing. Marčan uvedl, že bude-li zájem, může zorganizovat on-line meeting ředitelů IT 
na ústředních úřadech, na kterém by byly představeny výsledky jednání o NPO a další 
aktuality. Ing. Dzurilla poděkoval za nabídku a doporučil schůzku uspořádat po upřesnění 
informací v rámci NPO.  

 

4) Ukončení jednání 

Ing. Dzurilla poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 


